
Oœwiadczenie z³o¿one
przez senatora Wojciecha Skurkiewicza

na 53. posiedzeniu Senatu
w dniu 29 kwietnia 2010 r.

Oœwiadczenie skierowane do ministra œrodowiska Andrzeja Kraszewskiego

Wiosn¹ 2009 r. ukaza³a siê w „Gazecie Prawnej” informacja o nowych ustawach dotycz¹cych emisji
gazów cieplarnianych i innych substancji. Te ustawy mia³y zast¹piæ przepisy z 2004 r. Ministerstwo
Œrodowiska mia³o pracowaæ nad kompleksowym, systemowym uregulowaniem kwestii emisji gazów
cieplarnianych i innych substancji do atmosfery. Wówczas mówi³o siê o nastêpuj¹cych projektach
ustaw: projekcie ustawy o wspólnotowym systemie handlu uprawnieniami do emisji do powietrza ga-
zów cieplarnianych (nazywanej ustaw¹ ETS); projekcie ustawy o systemie bilansowania i rozliczania
wielkoœci emisji dwutlenku siarki i tlenków azotu dla du¿ych Ÿróde³ spalania.

Ustawa o ETS w sowim zamyœle mia³a przygotowaæ polski rynek do wprowadzenia nowego mechani-
zmu przyznawania uprawnieñ, który zacz¹³by funkcjonowaæ po roku 2012. Ustawa mia³a równie¿
wprowadziæ ogólne zasady dotycz¹ce prowadzenia aukcji uprawnieñ do emisji oraz ustanowiæ delegacjê
dla uszczegó³owienia przeprowadzania aukcji w rozporz¹dzeniu ministra ochrony œrodowiska.

W zwi¹zku z tym proszê o udzielenie odpowiedzi na nastêpuj¹ce pytania.
1. Dlaczego wspomniane powy¿ej ustawy nie zosta³y wprowadzone w ¿ycie?
2. Co Ministerstwo Œrodowiska robi³o w tej sprawie przez miniony rok?
3. Jaki jest stan prac nad wymienionymi projektami w chwili obecnej?
4. Czy coœ siê aktualnie dzieje, jeœli chodzi o te kwestie?
5. Jakie departamenty i jednostki podleg³e Ministerstwu Œrodowiska lub jakie inne resorty zajmuj¹

siê tymi sprawami?
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